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Skoleleder frygter indbrud og
narkohandel: - Det skriger til himlen
På den ene side af gaden ligger en skole. På den anden side af
gaden ligger en byggeplads, hvor der en dag skal være et
botilbud for psykisk syge med misbrugsproblemer og mulig
udadreagerende adfærd. Skoleleder mener, at problemet er
åbenlyst, mens socialborgmester nu vil forsøge at gøre noget
ved det.
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Mads Klitgaard mads@kbhliv.dk

Få meter fra Hay Skolen, en friskole i Sydhavnen, er et botilbud ved at
blive bygget ved Ellebjergvej.

Beslutningen om, at det skal være aktive misbrugere, der kan udvise en voldelig adfærd, hænger ikke sammen, mener
skoleleder Joachim Grubbe. Foto: Mads Klitgaard
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Se i fuld størrelse



Her er det planen, at psykisk syge borgere med misbrugsproblemer, der
kan have en voldelig adfærd, skal bo.

Og det er noget, der i den grad bekymrer skoleleder Joachim Grubbe.

- Det siger sig selv, at der er noget galt. Og så er der frygten for, at det
går galt, siger han til KøbenhavnLIV.

Han frygter, at botilbuddet vil tiltrække narkohandlere, at hans elever
kan havne i konflikt med de psykisk syge beboere, og så er der risikoen
for ubudne gæster på skolen.

- Vi har mange ting, der kan omsættes, så hvis man har brug for penge
til sine stoffer, så er det det nemmeste i verden at bryde ind på en
skole, siger Joachim Grubbe, der understreger, at hans største
bekymring er elevernes tryghed og trivsel.

Men det er ikke det eneste.

For udover friskolen, der har elever op til 9. klasse, er der inden for en
radius på 250 meter også børnehave og vuggestue.

- Det skriger til himlen, siger Joachim Grubbe, der for få måneder siden
fik mulighed for at fortælle socialborgmesteren om sine bekymringer.

Et møde, der kan få vigtig betydning.

35 pladser
Det er Socialforvaltningen i Københavns Kommune, der har planer om
at bygge botilbuddet på Ellebjergvej 39.

Det blev besluttet af et politisk flertal i forbindelse med budgetaftalen
for 2024.

Beslutningen gik på, at der skal være 35 pladser til psykisk syge borgere
med misbrugsproblemer, der kan have en udadreagerende adfærd.



I den forbindelse har flere naboer fortalt til KøbenhavnLIV, at de er
bekymret for en stigende utryghed og mere narkosalg i kvarteret, hvis
botilbuddet skal rumme psykisk syge stofmisbrugere.

Og salg af stoffer er en problematik, flere botilbud i København i
forvejen døjer med.

En række botilbud plaget af narkosalg
KøbenhavnLIV har tidligere kunnet fortælle, hvordan en række botilbud
for psykisk syge, heriblandt beboere med misbrugsproblemer, i flere år
har haft problemer med narkohandel.

Det gælder blandt andet Thorupgården på Nørrebro og Kildevæld på
Østerbro.

Avisens afdækning viser blandt andet, at beboere på nogle botilbud i
visse tilfælde opbevarer hash og hårde stoffer med henblik på
videresalg, blandt andet til andre beboere.

Ser kun en løsning
Kommunen inviterede i slutningen af året alle de berørte parter til en
såkaldt følgegruppe, hvor blandt andre socialborgmester Karina
Vestergård Madsen (EL) deltog, for at diskutere problemet.

Ligesom en række af kvarterets beboere, mener skolelederen, at
kommunen bør ændre botilbuddets målgruppe, så det ikke længere er
psykisk syge borgere med stofmisbrug og udadreagerende adfærd, der
skal bo der.

For alternativet får Joachim Grubbe til at rejse en række spørgsmål.

- Jeg har tillid til personalet, men hvad skal personalet gøre, hvis en
beboer fra botilbuddet er voldelig mod en af mine elever? Og hvordan
skal de få fat i deres stoffer?

Har du ikke tiltro til, at kommunen nok skal få beboerne på rette vej?

https://eur01.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fkobenhavnliv.dk%2Fsamfund%2Fansatte-saa-paa-da-bilen-parkerede-paa-gaden-og-ventede-pushere-har-fundet-kynisk-vej-til-nemme-penge&data=05%7C02%7Cmads%40kbhliv.dk%7C53f6f13be46a4e152d0c08dd3aedc853%7C4710466ffc774a0da6a9d6997d75f3c8%7C0%7C0%7C638731515122956517%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJFbXB0eU1hcGkiOnRydWUsIlYiOiIwLjAuMDAwMCIsIlAiOiJXaW4zMiIsIkFOIjoiTWFpbCIsIldUIjoyfQ%3D%3D%7C0%7C%7C%7C&sdata=pterP1ncYC84LAaSx3MG3MrnEq%2FLeCc42Pi7evc%2BUO4%3D&reserved=0


- Jo, jeg er stor tilhænger af, at man hjælper de svageste. Det har ikke
noget med det at gøre. Selvfølgelig skal der ligge et botilbud der, men
beslutningen om, at det skal være aktive misbrugere, der kan udvise en
voldelig adfærd, hænger ikke sammen, siger Joachim Grubbe.

Politi: Ingen udsigt til flere problemer

Borgmester ønsker at ændre målgruppe
Til KøbenhavnLIV siger socialborgmester Karina Vestergård Madsen
(EL), at hun godt forstår både naboerne og skolelederens bekymringer,
og at hun vil ”kæmpe” for at få ændret målgruppen.

Hun fortæller, at forvaltningen i øjeblikket arbejder på få sagen i
Socialudvalget.

- Jeg har presset på, og jeg ved godt, at ting kan tage lang tid. Nogle
gange bliver jeg også utålmodig, når jeg vil have ændret nogle ting, men
der kommer en sag snarest muligt, siger hun.

Borgmesterens ønske om at ændre målgruppen er sket efter at have
mødtes med de berørte parter, lyder det.

- Jeg forstod de andres argumenter, og det er hele formålet med, at jeg
kommer på besøg og lytter til, hvordan det berører borgerne, siger
Karina Vestergård Madsen.

Det er for tidligt at tale om, hvor et sådant botilbud så skal placeres i
stedet.

Hun påpeger, at Enhedslisten ikke var en del af den forligskreds, der
blev enige om budgettet for 2024.

Det er nærpolitiets umiddelbare indtryk, at der er sket en positiv
udvikling i området omkring det kommende botilbud ved
Ellebjergvej og centrale knudepunkter som Sjælør St. og København
Syd St.



Socialborgmesteren har derfor brug for opbakning blandt de partier,
der indgik aftalen om Københavns Kommunes budget for 2024.

Det var henholdsvis Socialdemokratiet, Det Konservative Folkeparti,
Socialistisk Folkeparti, Radikale Venstre, Venstre, Liberal Alliance og
Dansk Folkeparti.


